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Mark Greengrass' gripping, major, original account of Europe in an era of tumultuous
change. This latest addition to the landmark Penguin History of Europe series is a
fascinating study of 16th and 17th century Europe and the fundamental changes which
led to the collapse of Christendom and established the geographical and political
frameworks of Western Europe as we know it. From peasants to princes, no one was
untouched by the spiritual and intellectual upheaval of this era. Martin Luther's
challenge to church authority forced Christians to examine their beliefs in ways that
shook the foundations of their religion. The subsequent divisions, fed by dynastic
rivalries and military changes, fundamentally altered the relations between ruler and
ruled. Geographical and scientific discoveries challenged the unity of Christendom as a
belief-community. Europe, with all its divisions, emerged instead as a geographical
projection. It was reflected in the mirror of America, and refracted by the eclipse of
Crusade in ambiguous relationships with the Ottomans and Orthodox Christianity.
Chronicling these dramatic changes, Thomas More, Shakespeare, Montaigne and
Cervantes created works which continue to resonate with us. Christendom Destroyed
is a rich tapestry that fosters a deeper understanding of Europe's identity today. "The
Penguin History of Europe series ...is one of contemporary publishing's great projects".
(New Statesman).
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啊~终于结束了
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书评

在世界七大洲中，就数欧洲最为特殊。其它各洲都是相对独立的大陆，但欧洲却是亚欧
大陆西北角的一个半岛。当然，它也有乌拉尔山脉和高加索山脉作为地理分界，不过，
这很难逃脱一个质问：如果这就可以构成一个洲，那为什么同样有喜马拉雅、兴都库什
山脉为界的印度次大陆不能单独...  

-----------------------------
《基督教欧洲的巨变》今天读完了。如今的欧洲是一个地理概念，而在16，17世纪时
“基督教世界”才是欧洲人表示认同的词汇。它起源于教会—皇帝的独特体制，壮大发
展于多次的十字军东征和与奥斯曼土耳其帝国的战争。它就像一个镜像，映出了自己与
他人的不同，也映出了自己身上的...  

-----------------------------

-----------------------------
宗教改革之后的新教各教派和天主教一样也是缺乏宗教宽容，排他性比较强，由此引发
欧洲长时间大规模的宗教战争。即使是在中世纪中晚期，欧洲的科学文化还是在进步的
，那时候产生了天主教控制下的大学，除了学习神学之外，大学或者神学院的学生还要
学习：逻辑学、语法、修辞、天...  
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这套大书，计划每天阅读50页，坚持阅读完，这类书知识密集，阅读理解有难度。
这套书中信出了七本，企鹅总共9本。不知道那两本没出，后面可能会出吧
今天阅读的部分，是基督欧洲世界的巨变。今阅读看到信息是，十字军的式微，基督教
世界走向衰落。凝聚信仰的宗教战争，没有了，...  

-----------------------------
一部记录欧洲百余年历史的好的史书，读起来不算有趣，混杂着各种伯爵公爵、这公国
那王国。
在这百余年历史中，主要冲突是基督教的分裂，天主教与新教的冲突，充满了战争与杀
戮，伊斯兰的威胁反倒没那么巨大。而哈布斯堡、法国算是最大的两个主角，当然还有
尼德兰、不列颠、瑞典...  
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